

北京大学·中国



QK1819564

經濟科學

ECONOMIC SCIENCE

2018年第2期（总第224期）

ISSN 1002-5839



04 >



9 771002 583006

万方数据

PEKING UNIVERSITY, CHINA

目 录

GDP 与 发展观

——从改革开放以来对 GDP 的认识看发展观的变化 刘 伟 (5)

基础设施投资与中国经济增长：影响渠道及作用机制研究

..... 刘伟奇 (16)

财政分权是否有助于降低贫困水平？

——基于生存型与发展型投资支出的视角 孙博文 谢贤君 (30)

资本账户开放与经济增长

——长短期效应及渠道研究 苟 琴 蔡 辉 徐建国 (45)

中国金融抑制、资本扭曲与技术创新效率

..... 李晓龙 冉光 和 (60)

金融结构对技术创新的影响效应及其区域差异研究

..... 马 微 惠 宁 (75)

创新活动中的政府支持悖论：理论分析与实证检验

..... 李 政 杨思莹 (88)

我国行为人认知特征与货币政策有效性

——基于行为宏观经济学的分析 刘 倩 (101)

非正规部门的竞争、营商环境与企业融资约束

——基于世界银行中国企业调查数据的经验研究 何 冰 刘钧霆 (115)

CONTENTS

GDP and Development Philosophy: Assessing the Change of Development
Philosophy from the Understanding of GDP After China' s Reform and
Opening UpLiu Wei (5)

Infrastructure Investment and Economic Growth: Research on the Influence
Channels and Impact MechanismLiu Fengqi (16)

Does Fiscal Decentralization Help to Reduce Poverty? ——Based on the Perspective of
Survival and Developmental Investment Expenditure
.....Sun Bowen and Xie Xianjun (30)

Capital Account Liberalization and Economic Growth: Long–Run and Short–Run
Effects and ChannelsGou Qin, Cai Hui and Xu Jianguo (45)

China's Financial Repression, Capital Distortion and Technological Innovation
EfficiencyLi Xiaolong and Ran Guanghe (60)

The Effect of Financial Structure on Technological Innovation and Its Regional
Differences: Empirical Research Based on World Bank China–Enterprise
Survey Data Ma Wei and Hui Ning (75)

The Paradox of Government Support in Innovation Activities: Theoretical
Analysis and Empirical Test Li Zheng and Yang Siying (88)

Agents' Cognition Characteristic and Monetary Policy Effectiveness in China:
Analysis Based on Behavioral MacroeconomicsLiu Qian (101)

Competitions from Informal Sector, Business Environment and Financial
Constraints: Evidence from World Bank China–Enterprise Survey Data
.....He Bing and Liu Junting (115)



經濟科學

ECONOMIC SCIENCE

- 全国中文核心期刊（经济学类）
- 中国社会科学引文索引（CSSCI）来源期刊
- 中国人文社会科学核心期刊
- 国家社科基金资助期刊

国内刊号：CN11-1564/F
国际刊号：ISSN1002-5839
国内邮发代号：2-840
国外代号：BM262
每期定价：18元